
14. april 2010

I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter vi følgende spørgsmål til 

Landsstyret:

Spørgsmål: Hvilke planer har Naalakkersuisut for havnen i Qeqertarsuaq? 

(Landstingsmedlemmer Finn Karlsen, Siverth K. Heilmann, Knud Kristiansen, ATASSUT)

Begrundelse:

Der er ingen tvivl om at samtlige partier i Inatsisartut bestræber sig på at fremme erhvervslivet i 

Grønland. Men det er desværre en kendsgerning at der er store infrastrukturelle problemer langt de 

fleste steder i Grønland og som konsekvens af dette er det for mange eksisterende og nye 

virksomheder meget problematisk at kunne fremme og udvikle produktionen og vi i ATASSUT 

mener at det haster med at få orden på disse forhold, da man på den måde kan undgå 

lukningstruende situationer for virksomhederne.

Det seneste eksempel er alle i Inatsisartut vidende om, nemlig at det nye 

vandproduktionsvirksomhed Greenland Spring Water overfor befolkningen har meddelt at 

virksomheden, på grund af infrastrukturelle problemer ser sig nødsaget til at lukke for produktionen 

såfremt der ikke sker en udvikling på havneområdet.
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Verdens reneste og mest velsmagende bliver produceret der og den grønlandske befolkning har 

taget rigtig godt imod produktet, og vi i ATASSUT er ikke i tvivl om at såfremt virksomheden vil 

kunne øge sin produktion og dermed omsætning såfremt de får mulighed for en bedre 

godstransport.

Derudover vil fiskerivirksomheden Royal Greenland A/S være hæmmet i at kunne udvikle sin 

produktion og marked såfremt havneforholdene i Qeqertarsuaq ikke bliver optimeret fra et lille 

anløbssted til en tidssvarende og containerhavn. 

Derfor vil vi fra ATASSUT gerne have vished om hvorvidt Naalakkersuisut har planer om få lavet 

en containerhavn i Qeqertarsuaq.

Med venlig hilsen

Medlemmer af Inatsisartut på vegne af ATASSUT


